
U godini velikih šumarskih obljetnica jedna od mlađih šu-
marska institucija u Republici Hrvatskoj, Hrvatska komora 
inženjera šumarstva i drvne tehnologije, sredinom listopada 
obilježila je 10 godina svoga postojanja organizacijom Prve 
konferencije ovlaštenih inženjera i drvne tehnologije. Trebalo 
je proteći puno desetljeće da se dogodi okupljanje ovlašte-
nih inženjera, a sama zbivanja na konferenciji pokazala su 
koliko je bilo potrebno i ranije organiziranje takvog skupa.

Više o samoj konferenciji možete pročitati na internetskoj 
stranici Komore, ali i u tekstu na stranicama ovoga broja 
Šumarskog lista. Zbog toga je naglasak u Riječi Uredništva 
na postavljenoj dijagnozi sadašnjeg stanja Komore s pita-
njima za budućnost koja su postavili predsjednik Komore 
prof. dr. sc. Tomislav Poršinsky i predsjednik Razreda inže-
njera šumarstva prof. dr. sc. Tiboro Pentek u prezentaciji 
“HKIŠDT – kako dalje?” Nakon prvog desetljeća djelovanja 
Komore nekako se podrazumijeva kao osnovno pitanje da 
li je Hrvatska komora inženjera šumarstva i drvne tehnolo-
gije ispunila očekivanja iskazana prilikom osnutka. Vjero-
jatno nitko nije mogao slutiti da će omjer dva strukovna ra-
zreda, koji su u Skupštini Komore jednako zastupljeni, biti 
tako nesrazmjeran po broju ovlaštenih inženjera s 30 puta 
većom zastupljenosti ovlaštenih inženjera šumarstva prema 
inženjerima drvne tehnologije. Sljedeće pitanje je pečat ovla-
štenoga inženjera, njegovo korištenje i na kraju potreba. Da 
li se uvođenjem pečata bez dovoljne prepoznatljivosti u 
praksi zaštitila struka, što je svakako bila nakana prilikom 
osnutka Komore. Često se spominju pravila struke, ali da li 
ih imamo i jesu li ona definirana nekim smjernicama, bilo 
je još jedno postavljeno pitanje. Neusklađenost različitih za-
kona (o šumama i gradnji), kao i nedorečenost ili nejasnost 
pojedinih zakonskih odredbi (samoizrada), neprepoznatlji-
vost magistra / inženjera urbanog šumarstva, zaštite prirode 
i okoliša, provođenje stručnih usavršavanja i ishodi učenja, 
način polaganja stručnog ispita, licenciranje izvoditelja, kon-
trola izvođenja radova na terenu, nevidljivost struke (inže-
njeri i tehničari) u šumi kod licenciranih izvoditelja te su-
djelovanje ovlaštenih inženjera uglavnom iz jedne tvrtke u 
povjerenstvima, niz je pitanja koja postoje godinama, a či-
jim bi se rješavanjem unaprijedilo stanje u sektoru i oprav-
dala očekivanja zamišljena osnivanjem Komore.

Ovlasti Komore jednako se odnose na sve ovlaštene inže-
njere zaposlene u državnom i privatnom sektoru, kao što i 
Zakon o šumama te drugi zakonski i podzakonski akti jed-
nako tretiraju šume, bez obzira na vrstu vlasništva. Usprkos 
tomu, sveukupno stanje privatnih šuma nije bilo poraznije 
nego u posljednje vrijeme. Ovdje je očito izostala zaštita 
šume kao resursa i općeg dobra, a što je trebalo biti pobolj-
šano i reguliranjem šumarske profesije.

Općeniti zaključak konferencije je da su temeljito pripre-
mljeni okrugli stolovi, cjelodnevni boravak na jednom mje-
stu i glad struke za sučeljavanjem stavova, pokazali kako 
ovaj način stručnog usavršavanja ima svoju kvalitetu i pred-
nost pred kraćim, u prosjeku jednosatnim, predavanjima 
kao najčešćem obliku stručnog usavršavanja. Naravno da 
to zahtijeva mnogo više financijskih i ljudskih resursa i iste 
nije moguće često organizirati, ali u razdobljima od dvije 
do tri godine svakako bi trebalo.

Vrijeme provedeno u neformalnom druženju i polemizira-
nju o sektorskim temama također je doprinijelo uspjehu 
konferencije. Vrijednost konferencije je što se na jednom 
mjestu mogu susresti ovlašteni inženjeri iz raznih institucija 
i na raznim položajima u struci te svatko dati viđenje iz 
svoga kuta. Problemi koji se javljaju u operativi tako se bo-
lje sagledavaju. Izneseno na konferenciji dobra je podloga 
za zajedničko promišljanje brojnih članova Komore u 
smjeru poboljšanja zakonske regulative i njegove provedbe 
u praksi. Sudjelovanje sudionika konferencije u raspravi 
ukazuje da je potrebno aktivnije uključivanje svih članova 
Komore u njen rad u svrhu rješavanja aktualnih problema 
koji se pojavljuju na terenu, što je bio i zaključak u izlaganju 
predsjednika Komore prof. dr. sc. Tomislava Poršinskog.

Hrvatskoj komori ovlaštenih inženjera šumarstva i drvne 
tehnologije čestitamo desetogodišnjicu rada i želimo ubu-
duće još uspješnije djelovanje na zaštiti struke.

Svim članovima Hrvatskoga šumarskog društva, kao i čita-
teljima Šumarskog lista sretni božićni i novogodišnji blag-
dani, uz puno dobrih osobnih i poslovnih ostvarenja u no-
voj 2017. godini.
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